
Referat 
Sundby Sogns menighedsråd 

Mødedato: 12. november 2024 kl 19.00 – 21.05 

Deltagere: Lise Damkjær, Ulrik Baad, John Fl. Christensen, Christine Beck, Ingrid Gadager Jørgensen, Line 
Lerche Bødker, Winnie Vestergård (fra punkt 4), Birte Kaiser, Ida Nielsen, Helmer Munch Andersen, Chri-
stina Gerion Johansen, Julie Tranberg Kn. Nikolajsen,  

Pernille Wilby: Personalerepræsentant,  

Afbud: Line Hage, Niels Jørgen Vad Pedersen, Anette Køhler Petersen, Inger Michelsen, , Dorthe Branden-
borg Frederichsen, Mia Andersen (referent) 

Gæst: Erik Jakobsen (pkt 3.) 

Referent: Ulrik Baad 

Mødepunkt           Referat 

 

1 Godkendelse af dagsorden To nye orienteringspunkter diskuteres sammen med 
punkt 4 

2 Konstatering af beslutningsdygtighed 
(B) 

Vi er beslutningsdygtige 

3 Godkendelse af koncertprogram for 
forår 2025 – Erik deltager 

Erik præsenterede koncertprogrammet for foråret 2025. 
Godkendt. 

4 Lise genopstiller ikke til formandspo-
sten – se begrundelse i særskilt mail 

Lise genopstiller ikke. 

4a a) Lise har modtaget en mail fra bi-
skoppen, der opfordrer menighedsrå-
det til at igangsætte en proces med 
FAR (Folkekirkens Arbejdsmiljø Rådgiv-
ning). I processen skal vi arbejde med 
præsternes indbyrdes samarbejde og 
kollegialitet, dels arbejde med samvir-
ket og det samlede arbejdsmiljø og 
samarbejde i sognet - med henblik på 
at arbejdsmiljøet udvikles, så der bli-
ver gode vilkår for ansættelse af en ny 
præst.  
 
Kirkeudvalget anbefaler, at vi takker ja 
til forslaget og beder om et møde med 
biskoppen og provsten mhp at afklare 
processens deltagere, omfang og for-
mål. Vi håber mødet kan etableres al-
lerede med det nuværende KU - og el-
lers må det være med det nye KU. 

MR ønsker et møde med biskop og provst om omfanget og 
indholdet af og deltagere i en eventuel proces. MR gjorde 
opmærksom på, at man ikke føler, at problemet ligger hos 
hverken MR eller personale, men at problemet entydigt er 
en konflikt mellem to præster.  



4b b) Vi har nu fået tillagt boligpligt til 
den nye præstestilling - og der er en 
egnet lejlighed til salg på Amagerbro-
gade 66.  
 
KU anbefaler at vi i lyset af oven-
nævnte mail fra biskoppen foreløbig 
udskyder køb af bolig. 

MR henstiller til biskop om at vi får sat ansættelse af ny 
præst i bero i første halvår 2025 og at vi henstiller at vi kan 
beholde Ingrid på 100% i denne periode. 

5 Det konstituerende møde er flyttet til 
onsdag den 27. november kl 19 

Lise har, som indkalder af det konstituerende møde, flyt-
tet det, så MR får mere tid til at finde nye kandidater, da 
hun ikke ønsker at genopstille som formand. 

 Pause  
6 Drøftelse af besættelse af tillidsposter Ulrik fortalte om et forslag om fremtidig konstituering af 

Rådet. 
7 Godkendelse af Regnskab 3. kvartal 

(B) (bilag) 
John orienterede om regnskabet for 3. kvartal. Vi har et 
overskud på 171.000 kr i 3. kvartal, hvilket primært skyl-
des at vi skal betale mindre i ejendomsskat i 2024. Win-
nie vil vurdere om vi skal klage over afgørelsen vedr. to 
forsikringsskader, som forsikringen har afvist. 
Regnskab for 3. kvartal 2024 er godkendt. 

8 Godkendelse af Budget 2025 (B) (Bi-
lag) 

John redegjorde for budgettet for 2025. 
 
Godkendt: 
Sundby Sogns Menighedsråd, CVR-nr. 66873315, Budget 2025. Endelig budget 
afleveret d. 12-11-2024 19:43 

11 Forslag fra Ingrid og Christine om ti-
mer til Sofie til børnegudstjenester (B) 
(2 bilag) 

Ingrid redegjorde for forslaget om Sofies deltagelse i bør-
negudstjenester i december måned. 
Godkendt. 

10 Orientering fra ”Grøn Kirke-udvalget” Klimaudvalget har valgt ikke at gå videre med det indhen-
tede tilbud fra Energitjenesten.  
Det skyldes dels at det er for dyrt i en tid, hvor vi skal spare, 
dels at vi ikke kan se, at de kan tilbyde meget anden end 
hvad vi kan få via Energistyrelsens lovpligtige Energimærk-
ningsrapporter. 
Disse er gyldige for 10 år ad gangen, så vi skal have lavet 
dem igen juni 2027.  
Det drøftes om der kan indarbejdes en post til Klimatilpas-
ningsforslag til budget 2028, samt om det kan tænkes ind 
i det årlige syn. Vi spørger Provstiet om de påtænker at gå 
ind i arbejdet med energirapporter, da det jo dækker alle 
kirker i hele provstiet. Lise gjorde opmærksom på, at det 
også bør indgå i de årlige syn. 

12 Labyrint (B) (Bilag) Der blev stemt om arbejdet skal igangsættes for vores 
egne midler:  
For stemte: Christine Beck, Christina Gerion, Line Bødker, 
Birte Kaiser, John Christensen, Lise Damkjær, Imod 
stemte: Winnie Vestergård, Ida Nielsen, Helmer Munch 
Andersen, Undlod at stemme: Julie Tranberg Kn. Nikolaj-
sen, Ulrik Baad, Ingrid Gadager Jørgensen 



Det blev vedtaget at sætte arbejdet i gang med brug af vo-
res egne midler. 

13 Forslag om nye sikringstavler (b) (Bi-
lag) 

Kirkeværge anbefaler ikke punktet. Forslaget afvist. Kirke-
værge bedes om at indhente tilbud på hvad det vil koste 
at få sat en nye gruppe op, så sikringer ikke sprænger så 
let. 

14 MR’s julefrokost 12. december – for 
nye og gl medlemmer – tilmelding se-
nest 1. december 

Husk tilmelding til Pernille senest 1. december 

15 Fællesdag MR og Personalet lørdag 
den 18/1-2025 

Planlægningen af den fælles dag for personale og MR 18. 
januar 2025 udsættes til efter afklaring af proces vedr. ar-
bejdsmiljøet, se punkt 4a. 

16 Orientering 
a. Provstiets arbejdsmiljødag afholdt 
26/10 
b. Godkendelse fra PU til at bruge 
midler fra gulv 1. sal i M-hus til gulv i 
stuen M-hus 

 

17 Eventuelt Pernille orienterede om, at vi også i år laver ”omvendt ju-
lekalender” 
 
Line B efterlyste deltagere til julearrangementet i forbin-
delse med julelystændingen på Amagerbrogade sidste lør-
dag i november. 

 




